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1985 78

1985-01-04 PZC PZ. Schelhaas: ‘Produktschap Zuivel voorziet moeilijke tijd’

1985-01-10 ZZNB Een op drie melkveehouders denkt aan nevenactiviteiten

1985-01-14 ZZNB Superheffing per 1 april naar elf procent

1985-02-05 ZZNB Deskundigen landbouwschap voelen voor superheffing per melkfabriek

1985-03-01 NvhN Proces-verbaal voor frauderende boeren

1985-03-06 PZC Driekwart van de boeren door superheffing in moeilijkheden

1985-03-30 PZC Drouwenerveen: Boer laat 3000 liter melk weglopen

1985-04-05 ZZNB Landbouwschap verdeeld over systeem superheffing

1985-04-05 ZZNB Eénmans-protestaktie van Kerkwerfse boer

1985-04-12 ZZNB Minister Braks komt spoedig met beschikking superheffing

1985-05-09 PZC Amro:inkomensontwikkeling boeren beter dan verwacht

1985-06-17 LC Zuivel ingenomen met onverwachte maatregel Brussel

1985-07-12 PZC Brief van Braks aan 60 000 veehouders

1985-07-13 PZC Braks: opnieuw uitstel innen superheffing

1985-08-28 LC Enkele fabrieken stellen afdracht superheffing uit

1985-09-10 LD Verschillende in hoogte superheffing

1985-09-19 PZC Productschap Zuivel:  voorziet minder gunstige zuivelexport

1985-09-26 PZC Boeren vluchten land uit om superheffing te ontlopen

1985-11-20 LC CBTB: einde aan verkoop 5,5 ha zonder quotum
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1985
Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-01-04

Produktschap Zuivel voorziet moeilijke tijd

Sowjet-Unie krijgt weer goedkope boter uit EG

DEN HAAG (GPD) - De Russen krijgen opnieuw goedkope boter uit de Europese Gemeen-
sehap. Met Moskou is een contract afgesloten voor de levering van 220.000 ton tegen een 
prijs „die lager ligt dan de prijs van een pakje Kerstboter”. Drs. H. Schelhaas, de voorzitter 
van het Produktschap voor Zuivel, heeft dat op de gehouden openbare bestuursvergadering 
meegedeeld.

Doordat de graanoogst in de Oostbloklanden is mislukt verwacht drs. Schelhaas, dat deze lan-
den het komende jaar meer zuivel en zuivelprodukten zullen importeren vanuit de EG.
Ondanks een goed 1984 voor de Nederlandse zuivelafzet verwacht het produktschap voor 
1985 een moeilijke tijd. De superheffing heeft er niet toe geleid dat de problemen geringer 
zijn geworden. Het steeds kleiner wordende EG-budget voor de landbouw komt volgens drs. 
Schelhaas onder een nog grotere druk te staan omdat er te weinig geld beschikbaar komt voor 
een verantwoorde Europese landbouwpolitiek. Hiervan zijn meer nationale steunmaatregelen 
en een verdere rationalisatie van het landbouwbeleid het gevolg.

Door de technische vooruitgang zal de landbouwproduktie sneller stijgen dan de vraag: het 
landbouwinkomen en de werkgelegenheid dreigen dan versneld terug te vallen. Drs. Schel-
haas zegt dat de Nederlandse koe over enkele jaren een melkproduktie heeft van 8000 liter per
jaar tegen 4500 liter nu.
Drs. Schelhaas voorziet ook handelsproblemen tussen de EG en de Verenigde Staten van 
Amerika waardoor de positie van de landbouw in Europa nog verder wordt bemoeilijkt. Ook 
vindt hij dat naarmate de EG groter wordt de Nederlandse invloed moeilijker tot gelding ge-
bracht kan worden.

„De Nederlandse melkveehouderij en de zuivelindustrie zullen er voor moeten zorgen zelf 
sterk te blijven en zij zullen de voorsprong die ze hebben moeten proberen te houden”, aldus 
drs. Schelhaas. Volgens hem zullen de in te nemen standpunten goed onderbouwd en door-
dacht moeten zijn en veel aandacht zal moeten worden besteed aan het uitdragen ervan, zo 
meent hij.

Nederland is het afgelopen jaar opnieuw de grootste kaasexporteur ter wereld gebleven. Hoe-
wel door de superheffing vanaf april tot eind december de melkaanvoer met 5 procent daalde. 
steeg de kaasproduktie met 6 procent. De boterberg in de EG slonk met 16 procent en de berg 
magere melkpoeder met 40 procent. Drs. Schelhaas verwacht dat de komende zomer de voor-
raden weer op het normale peil zijn.

Met de kerstboteractie is bijzonder veel geld gemoeid geweest. Drs. Schelhaas zou het bedrag 
dat aan deze actie is besteed (800 miljoen gulden) liever besteden om botervoorraden af te 
zetten in de vettenmarkt.

▲ Heruitgave www.Zuivelhistorienederland.nl                                                                                                 versie 2014-05-292

http://www.Zuivelhistorienederland.nl/


Zierikzeesche Nieuwsbodode, 1985-01-10

Een op drie melkveehouders denkt aan nevenactiviteiten

DEN HAAG - Een derde van de veehouders is van plan er iets bij te gaan doen om de finan-
ciële tegenvaller van de superheffing te compenseren. Dit is een van de woensdag bekend-
gemaakte resultaten van een opinieonderzoek dat agrimarketing, onderdeel van de Nederland-
se Stichting voor Statistiek, heeft gehouden onder 255 melkveehouders. Hen zijn reacties ge-
vraagd op deze vorig jaar ingestelde boete op een te hoge melkproduktie.

Een meerderheid van de ondervraagde veehouders (zestig procent) voorziet een „zeer scher-
pe” daling van het inkomen dit jaar als gevolg van de superheffing. Bovendien ge  looft een 
nog groter deel niet in de tij  delijkheid van de boetemaatregel. Minister Braks van Land-
bouw heeft bij herhaling volgehouden dat de su  perheffing slechts enkele jaren zal gel-
den.

De nevenactiviteiten waaraan 35 procent van de ondervraagden denkt, lopen uiteen van het 
mesten van kalveren voor de vleesproduktie tot akker- en tuinbouw. De helft van de onder-
vraagden overweegt geheel over te schakelen op „dubbeldoelkoeien”, dat wil zeggen dat koei-
en eerst voor de melkproduktie worden gebruikt en daarna voor de vleesproduktie.
De superheffing zal volgens 75 procent ook tot gevolg hebben dat de investeringen in het be-
drijf dit jaar zullen dalen. Plannen voor bedrijfsinvesteringen in 1985 hebben vooral betrek-
king op automatisering van het arbeidsproces.

Zierikzeesche Nieuwsbode, 1985-01-14

Superheffing per 1 april naar elf procent

TILBURG - De hoeveelheid melk die Nederlandse boeren in het kader van de superheffing 
per 1 april minder moeten produceren zal niet, zoals gehoopt, gemiddeld tien procent bedra-
gen maar elf procent. In dat percentage is de oploopregeling (één procent) al meegenomen. 
Een en ander is het gevolg van het feit dat boeren meer hebben geïnvesteerd dan verwacht. 
Dat zei minister G. Braks van Landbouw in Tilburg na afloop van een werkbezoek aan vier 
Brabantse agrarische bedrijven.

Tot 1 april moeten melkveehouders 8,65 procent van de melkhoeveelheid inleveren. Daarvan 
is tot nu toe vijf procent gerealiseerd. Vorig jaar was al afgesproken dat de boeren per 1 april 
0,9 procent extra toegeschoven zouden krijgen. Daardoor zou het percentage op ongeveer tien
procent komen. Daar komt nu dus nog één procent extra bij.

Volgens minister Braks zal wat betreft de inning van de superheffing uitsluitend soepelheid 
worden betracht met betrekking tot de wijze van betaling. „Maar betaald wordt er”, aldus 
Braks.

Problemen
De minister toonde zich na afloop van het werkbezoek onder de indruk van de problemen 
waarin sommige boerengezinnen verzeild zijn geraakt. Volgens hem gaat het over de hele li-
nie echter slechts om een paar procent echte probleemgevallen. De minister benadrukte dat de
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ellende nog veel groter zou zijn als niet de superheffing als instrument ter beteugeling van de 
melkproduktie zou zijn gekozen maar het prijsmechanisme.

Individuele problemen kunnen volgens hem alleen worden opgelost door meer solidariteit tus-
sen de boeren onderling. In dat verband pleitte hij opnieuw voor de instelling van een solidari-
teitsfonds, waarvan de kosten gedragen zouden moeten worden door alle melkveehouders. 
„Maar door de melkreductie van elf procent per 1 april is de ruimte om de problemen op te 
lossen wel minder geworden”, aldus Braks.

Voorzitter Jan van der Veen van de Nederlandse Christelijke Boeren- en Tuindersbond 
(CBTB) en voorzitter ir. D. Lutcijn van het Koninklijk Nederlands Landbouwcomité zeiden 
dat de vorig jaar al in EEG-verband afgesproken extra korting van 0,9 procent het maximum 
aanvaardbare is. Tijdens de melkveehouderij-conferentie van de Christelijke bond in Nijkerk, 
lieten Van der Veen en de aanwezige melkveehouders blijken niet zonder meer, met een ho-
gere korting akkoord te zullen gaan.

Met 66 % terug
In vergelijking met 1983, het zogenoemde referentiejaar, moet de Nederlandse melkproduktie 
dit jaar met 6,6 procent terug. Om extra ruimte te scheppen om probleemgevallen te kunnen 
helpen kwam daar voor de melkveehouders gemiddeld nog 2,05 procent bovenop zodat de 
melkveehouders het lopend jaar gemiddeld 8,65 procent minder mogen produceren ten op-
zichte van 1983. Het voornemen van Braks houdt in dat zij het komende landbouwjaar elf 
procent terug moeten ten opzichte van dat referentiejaar. Melkveehouders die geen extra quo-
tum hebben gekregen en op 31 maart van dit jaar 8,65 procent minder hebben geproduceerd 
moeten dus nog 2,35 procent terug in hun productie.

De minister moet voor 1 april bovendien nog beslissen of hij doorgaat met de huidige wijze 
van boeteheffing. De EG-regeling biedt de mogelijkheid de superheffing op te leggen per zui-
velfabriek of aan individuele melkveehouders. In het eerste geval moet voor iedere kilogram 
teveel geproduceerde melk honderd procent boete worden betaald, gelijk aan de richtprijs 
voor melk, circa drie kwartjes per kilogram.

In het andere geval bedraagt de boete 75 procent van de richtprijs (56 cent per kilogram). De 
minister zal met het bedrijfsleven nog overleg voeren over de wijze van heffing in het komen-
de landbouwjaar.

Afwijzend
Het Landbouwschap staat, zo bleek uit een eerste reactie van een woordvoerder, afwijzend te-
genover het voornemen van minister Braks (Landbouw) melkveehouders voor het komend 
landbouwjaar (1 april 1985- 31 maart 1986) elf procent gemiddeld te korten. Volgens het 
Landbouwschap hebben de melkveehouders al genoeg ingeleverd en moet de bewindsman 
eerst maar eens duidelijk met argumenten aangeven waarom hij naar elf procent wil.

Het Schap is van oordeel dat de bestaande melkopkoopregeling waarvoor 150 miljoen gulden 
is uitgetrokken nog voldoende ruimte biedt. De regeling loopt, zo is de indruk, nog maar ma-
tig. Voor ongeveer de helft van het bedrag hebben zich boeren aangemeld die willen stoppen 
met melken.

Dat betekent dat er ongeveer één procent van de Nederlandse produktie vrijkomt om andere 
melkveehouders te helpen. De regeling moet uiteindelijk twee procent opleveren. Het Land-
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bouwschap vindt dat melkveehouders bovendien de gelegenheid moeten krijgen gedeeltelijk 
met hun produktie te stoppen. Braks heeft tot nu toe gezegd dat gedeeltelijke opkoop iop pro-
blemen in Brussel stuit, maar het Schap verwacht dat dat wel mee zal vallen.

Extra quota
Voorzitter drs. J. J. Schouten van het Landbouwschap verklaarde tijdens de algemene be-
stuursvergadering al dat het steeds duidelijker werd dat de 0,9 procent zou worden overschre-
den omdat veel melk in extra quota aan melkveehouders wordt toebedeeld. Hij wees er boven-
dien op dat een grote groep boeren nog steeds niet weet hoeveel melk zij in het lopende land-
bouwjaar boetevrij mag produceren.

Zierikzeesche Nieuwsbode, 1985-02-05

Deskundigen landbouwschap voelen 
voor superheffing per melkfabriek

DEN HAAG - De afdeling melkveehouderij van het Landbouwschap vindt dat de agrarische 
sector moet overwegen of een superheffing per melkfabriek niet voordeliger is dan een super-
heffing per boerderij. De organisaties in het Landbouwschap zullen hier woensdag 6 februari 
over debatteren. Uit een notitie van de afdeling melkveehouderij blijkt dat de voordelen op het
eerste oog groter zijn dan de nadelen.

Sinds de invoering van de superheffing - een boete op overschrijding van een van tevoren 
vastgestelde hoeveelheid te produceren melk in april vorig jaar, geldt in Nederland een sy-
steem waarbij de heffing per individuele boer kan worden opgelegd. De EG laat minister 
Braks van landbouw in zekere mate vrij in het toepassen van een ander systeem voor het ko-
mende seizoen dat 1 april begint.
Van der zijde van het ministerie is vorige week al verklaard dat de variant waarbij de super-
heffing per melkfabriek of groep van fabrieken wordt opgelegd, voor de minister bespreek-
baar is.

Voordeel
Een voordeel van dit systeem is volgens de deskundigen van het Landbouwschap dat de indi-
viduele melkveehouder zich niet exact hoeft te houden aan de maximale hoeveelheid die hem 
toegewezen is. Pas als de zuivelfabriek in een seizoen de som van alle toegewezen quota 
overschrijdt, wordt de superheffing opgelegd aan die boeren die boven hun quotum gegaan 
zijn. De boete is dan wel 25 procent hoger dan thans.

De afdeling melkveehouderij heeft het idee dat die afdracht voor de superheffing de komende 
jaren wel eens aanzienlijk lager zal kunnen zijn dan met het huidige systeem. Nadeel is dat de 
individuele boer niet meer weet in hoeverre hij risicoloos zijn quotum kan overschrijden.
Dit probleem is volgens de afdeling van het schap te ondervangen door de boeren regelmatig 
te informeren over de laatste productiecijfers van de aan de fabriek geleverde melk. De gevol-
gen voor zijn eigen bedrijf zou hij dan zelf kunnen afleiden.

Overigens wisten in januari 10.000 boeren in Nederland nog steeds niet hoeveel melk ze nu 
eigenlijk heffingsvrij mogen produceren. Volgens het Landbouwschap wordt dit veroorzaakt 
door de ingewikkeldheid van de regels van het ministerie.
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Nieuwsblad van het Noorden. 1985-03-01

Trucs om Superheffing te ontlopen

Proces-verbaal voor frauderende boeren

Van een onzer verslaggevers
DEN HAAG/ZWOLLE - De Algemene Inspectie Dienst van het ministerie van Landbouw 
heeft proces-verbaal opgemaakt tegen een aantal melkveehouders en zuivelfabrieken die met 
trucs hebben geprobeerd onder de superheffing uit te komen. De justitie is inmiddels inge-
schakeld. Ook in de drie noordelijke provincies is zeer waarschijnlijk gefraudeerd. Volgens 
een woordvoerder van de AID in Zwolle is het onderzoek nog niet helemaal afgerond. „Het 
gaat om enkele incidentele gevallen. We denken wel dat we de zaak rond kunnen krijgen”.

Het ministerie van Landbouw zegt dat er verschillende manieren bedacht zijn om te superhef-
fing (de boete op ‘teveel’ geproduceerde melk) te ontduiken. De meest toegepaste methode is 
het verhuren van koeien: een boer die teveel melk heeft, schuift de overproduktie door naar 
een boer die nog onder de toegestane hoeveelheid melk zit. Deze transities die de AID-woord-
voerder in Zwolle „koe-toerisme” noemt, vinden uitsluitend op papier plaats. In feite wordt de
melk van de ene boer op de naam van een andere boer naar de fabriek gebracht. Directies van 
een aantal zuivelinrichtingen zouden daarvan op de hoogte zijn geweest.

Het plan van de Noordbrabantse Christelijke Boerenbond voor een melkbank, waarbij over-
schotten en tekorten worden geruild, is volgens het ministerie niet geoorloofd.
Minister Braks (landbouw) zegt dat er geen regeling komt voor industriële bedrijven, die als 
gevolg van de superheffing in de problemen komen. Hulp aan deze sector zou concurrentie-
vervalsend zijn.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-03-06

ONDERZOEK LANDBOUWHOGESCHOOL

Driekwart van de boeren door superheffing
in moeilijkheden

DEN HAAG (GPD) - Driekwart van de Nederlandse melkveehouders zal door de superhef-
fing in de problemen komen. Daarom vinden de melkveehouders zelf dat er een betere verde-
ling van de melkproduktie moet komen om kleine bedrijven en jonge veehouders te helpen.

Dit is het resultaat van een onderzoek dat werd uitgevoerd door de landbouwhogeschool in 
Wageningen in opdracht van de Werkgroep Beter Zuivelbeleid. De uitslag van het onderzoek 
zal vandaag aan Joris Schou  ten, de voorzitter van het Landbouwschap, worden aangeboden. 
De superheffing is door de Europese Gemeenschap aan de melkveehouders opgelegd als straf 
op teveel geproduceerde melk. De boeren die meer produceren dan hen is toegestaan, krijgen 
een boete van 56 cent: per liter.

▲ Heruitgave www.Zuivelhistorienederland.nl                                                                                                 versie 2014-05-296

http://www.Zuivelhistorienederland.nl/


Uit het onderzoek blijkt dat vooral de kleine bedrijven in de problemen komen doordat ze in 
inkomen achteruit gaan als gevolg van de produktiebeperking. Acht van de tien boeren zijn 
van mening, dat de melkprijs verhoogd moet worden.

De Werkgroep Beter Zuivelbeleid meent dat de landbouworganisaties en de minister van land-
bouw nooit hebben willen praten over produktiebeheersing in de melkveehouderij.”Het ge-
volg is nu dat er grote overschotten aan boter en melkpoeder in de Europese pakhuizen lig-
gen”, aldus de werkgroep waarbij 100 kritische boeren zijn aangesloten.

Uit het onderzoek blijkt dat de meerderheid van de boeren wel voor de superheffing is, maar 
dat dan wel de prijs voor de melk moet worden verhoogd. Vrijwel alle boeren menen dat klei-
ne bedrijven en boeren die een jonge opvolger hebben geholpen moeten worden met een ver-
gunning om meer melk te mogen produceren. Ook menen de melkveehouders dat de melk-
quota verhandelbaar moeten zijn via een melkbank.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-03-30

Boer laat 3000 liter melk weglopen

DROUWENERVEEN (ANP) - Uit protest tegen de superheffing op melk heeft de 45-jarige 
veehouder H. Kroezinga uit het Drenthse Drouwenerveen vrijdagmiddag drieduizend liter 
melk over zijn land laten weglopen. Hij heeft gezegd dat hij het volgende week nog eens doet.

„Ik weiger om ook maar een cent aan die EG-maatregel te betalen”, aldus de getergde boer. 
Afgelopen maandag bereikten de gebroeders Kroezinga de hen maximaal toegestane jaarpro-
duktie aan melk van 200.000 liter. Op de teveel geleverde melk zouden zij een boete van 56 
cent per liter moeten betalen.

In december vorig jaar heeft het bedrijf zowel bij het landbouwschap als bij het ministerie van
landbouw een schriftelijk verzoek om een extra quotum melk te mogen leveren ingediend. Tot
op heden heeft het daar geen reactie op gehad.

Volgens boer Kroezinga zijn het met name de middelgrote en kleine bedrijven die door het 
EG-beleid de nek wordt omgedraaid. „Er wordt niets teveel geproduceerd zolang twee derde 
van de wereld honger lijdt.”, aldus Kroezinga die zijn actie „met tranen in de ogen” heeft uit-
gevoerd.

Zierikzeesche Nieuwsbode, 1985-04-05

Landbouwschap verdeeld over systeem superheffing

DEN HAAG - Het algemeen bestuur van het Landbouwschap is verdeeld over de wijze waar-
op in het op 1 april begonnen nieuwe melkjaar de superheffing moet worden geheven. Minis-
ter Braks (Landbouw en Visserij) die nog een beslissing moet nemen heeft het bedrijfsleven 
om advies gevraagd.
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Braks heeft de keuze tussen het zogenoemde A-systeem waarbij individuele melkvee houders 
een heffingvrije productiehoeveelheid krijgen toegewezen en het B-systeem waarbij de hoe-
veelheid per zuivelfabriek wordt vastgesteld. Voor het Koninklijk Nederlands Landbouw Co-
mité maakt het niets uit welke keuze wordt gemaakt. Voorzitter ir. D. Luteijn verklaarde 
woensdag dat het voor zijn organisatie veel belangrijker is dat de totale hoeveelheid die ons 
land produceert ook werkelijk wordt benut. Bovendien mag de bestaande korting op de pro-
duktie niet groter worden en moet er een oplossing komen voor de fiscale problemen bij de 
melkopkoopregeling.

De Katholieke Nederlandse Boeren- en Tuindersbond heeft een „lichte neiging” voor het B-
systeem, maar ook hier weegt zwaar dat de korting niet wordt verhoogd. De Christelijke Bond
voelt voor handhaving van het tot nu toe gehanteerde A-systeem, omdat hiermee volgens 
voorzitter J. van der Veen meer beleid kan worden gevoerd. De werknemersorganisaties heb-
ben zich woensdag nog niet over een keuze uitgelaten. De industrie- en voedingsbond CNV 
wil eerst meer duidelijkheid over de zogenoemde onder- en overschrijding, het meer danwel 
minder produceren dan de toegestane heffingvrije hoeveelheid.

Zierikzeesche Nieuwsbode, 1985-04-05

Eénmans-protestactie van Kerkwerfse boer

Boer Van der Have heeft  in 1972 een lig-
boxenstal aangelegd, waarvoor hij naar zijn
zeggen vele jaren dag en nacht heeft moeten
werken.  „En  nu  moet  rigoureus  het  mes
worden gehanteerd om de zaak te stroomlij-
nen.  Jaren  geleden  heeft  men  de  huidige
problematie aan zien komen, maar er nooit
iets  aan gedaan om het  te  voorkomen.  De
ontwikkeling in de landbouw werd van alle
kanten gestimuleerd. Nu gaat het te goed en
moet  het  botte  mes  erin.  Dat  is  toch  een
kromme situatie!”

Ook het feit dat de standsorganisatie (de be-
langenbehartigers van de boeren - red.) niets
of nauwelijks iets  doen voor hun leden,  is
voor  Van  der  Have  een  onverteerbare  en
trieste zaak. „Bovendien worden we verplicht om te betalen voor het overkoepelende Land-
bouwschap, dat evenmin iets voor diezelfde landbouwers doet”, zo luidt zijn aanklacht.
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Eerlijkheidshalve wil Van der Have ook wel bekennen dat het aan eendrachtige samenwer-
king tussen de boeren onderling ook nogal eens schort. „Wij zijn als boeren onderling nog 
veel te veel bezig om elkaar de Zwarte Piet toe te spelen, terwijl we beter samen kunnen pro-
beren om het regeringsbeleid te veranderen. Het is minder belangrijk om vast te stellen wie de
schuld heeft van de huidige problematiek dan wel het naar buiten toe eendrachtig samenwer-
ken om de gevolgen van de ons opgelegde maatregelen te verzachten en mee te werken aan 
het op een verantwoorde manier gezond maken van de Nederlandse landbouwklimaat.”

Consequenties
Dat het huidige beleid voor een aantal boeren de nodige consequenties zal hebben, staat voor 
Van der Have als een paal boven water. Hij is van mening dat, wanneer het landbouwbeleid 
niet verandert, er zeker een aantal boeren hun bedrijven zullen moeten liquideren.

„Als ik alleen al naar mijn eigen situatie kijk, dan kan in een aantal gevallen bedrijfssluiting 
niet uitblijven. Ik verkeer in de gelukkige omstandigheid dat ik nog best een stapje terug kan, 
als dat een noodzaak is, zonder in te grote problemen te komen. Maar vele andere boeren kun-
nen dat niet”.

Vorig jaar heeft Van der Have, als gevolg van de landbouwmaatregelen, twaalf koeien moeten
verkopen. Als de toewijzing van het quotum voor het nieuwe jaar nog eens drie procent lager 
uitvalt, dan zullen er nog eens vijf koeien weg moeten. „Dat betekent een daling van mijn in-
komsten, terwijl mijn bedrijfskosten niet of nauwelijks verminderen.”

Een laatste stap, die Van der Have kan nemen, is het ontslag van zijn medewerker die hij 
tweeënhalve dag per week in loondienst heeft. „Maar op die manier wordt je verplicht om de 
toch al niet zo florissante situatie van de werkgelegenheid in Nederland mee te helpen ver-
slechteren”.

Zierikzeesche Nieuwsbode, 1985-04-12

Met richtlijnen over beperking productie  op melk

Minister Braks komt spoedig met 
beschikking superheffing

DEN HAAG - Minister Braks van Landbouw en Visserij heeft het Landbouwschap toegezegd
dat hij spoedig met een ontwerp-beschikking superheffing komt. In die beschikking wordt be-
paald hoe in het al begonnen melkjaar april 1985- maart 1986 de produktie op melk in ons 
land moet worden beperkt. Overigens zijn er nog steeds enige honderden melkveehouders die 
niet weten hoeveel melk zij in het afgelopen jaar heffingvrij mochten produceren. Minister 
Braks heeft de verwachting uitgesproken dat voor 1 mei al deze zaken kunnen zijn afgehan-
deld. Daarnaast lopen er nog enige duizenden bezwaarschriften van melkveehouders die het 
niet eens zijn met het toegewezen quotum.

De ongeveer 60.000 melkveehouders moesten het afgelopen jaar hun gezamenlijke produktie 
met 6,6 procent terugbrengen in vergelijking met 1983. Vorige maand zaten zij daar nog on-
geveer 0,9 procent boven. Verwacht wordt dat de produktie op ongeveer 94 procent zal uitko-
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men, in plaats van 93,4. Dat zou betekenen dat ons land aan Brussel 40 tot 50 miljoen gulden 
superheffing moet betalen.

Het afgelopen jaar is in ons land het zogeheten A-systeem gehanteerd, de hetfingvrije hoe-
veelheid werd per individuele melkveehouder toegewezen. Behalve de Bondsrepubliek Duits-
land hebben alle andere landen van de Europese Gemeenschap gekozen voor het B-systeem, 
toewijzing van de heffingvrije hoeveelheden per zuivelfabriek. Braks heeft te kennen gegeven
waarschijnlijk opnieuw te zullen kiezen voor „A”, maar heeft zijn keuze afhankelijk gemaakt 
van het systeem dat de Bondsrepubliek gaat hanteren. Het Produktschap voor Zuivel heeft 
eerder gekozen voor het B-systeem. Het bestuur van het Landbouwschap heeft vorige week 
nog geen definitieve keuze gemaakt.

Voorwaarde
Belangrijke voorwaarde is voor het Landbouwschap dat de gemiddelde korting van 8,65 pro-
cent die de individuele melkveehouders is opgelegd niet verhoogd wordt. Op grond van een 
afspraak die de landbouwministers van de tien vorig jaar al hebben gemaakt is voor het nieu-
we melkprijsjaar al een extra korting doorgevoerd van 0,9 procent.

Tijdens de onderhandelingen over de nieuwe landbouwprijzen, die 22 april in Brussel worden 
voortgezet, heeft de Duitse minister Kiechle met klem gevraagd de extra korting met een jaar 
uit te stellen. Braks heeft verklaard „begrip te hebben” voor het Duitse standpunt. De Neder-
landse bewindsman verklaarde vorige week tijdens de onderhandelingen in Luxemburg dat de
korting elf procent of zelfs nog iets meer zou moeten zijn, als de extra korting door gaat en hij
ruimte wil houden om aan probleemgevallen in ons land tegemoet te kunnen komen.

Braks heeft het Landbouwschap tijdens het geregeld overleg laten weten dat in de nieuwe be-
schikking grondtransacties soepeler worden geregeld. Gedurende de looptijd van de superhef-
fing (voorlopig vijf jaar) mogen melkveehouders maximaal 5,5 hectare van hun grond verko-
pen, terwijl zij in het bezit blijven van het hun toegewezen quotum. Tot nu toe was dat een 
halve hectare per jaar.
Al eerder had de bewindsman verklaard dat hij met een partiële opkoopregeling komt. Boeren
kunnen dan tegen een premie een deel van hun heffingvrije produktie aan de overheid verko-
pen. De minister krijgt daardoor ruimte en andere melkveehouders te helpen. Tot nu toe zijn 
er twee volledige opkoopregelingen geweest. Boeren moesten zich op grond van die regelin-
gen verplichten gedurende de looptijd van de superheffing geen melk meer te produceren.

Fiscale aspecten
Voor de opkoopregelingen is 170 miljoen gulden beschikbaar, waarvan tot nu toe ongeveer 
100 miljoen is gebruikt. Na het invoeren van de eerste regeling zijn problemen gerezen over 
de fiscale aspecten daarvan. Veel melkveehouders die wel willen stoppen zijn terughoudend, 
omdat nog niet duidelijk is wat de fiscus van de premie vindt.

Voorzitter drs. J. J. Schouten van het Landbouwschap heeft daarover al gesproken met staats-
secretaris Koning van Financiën. Minister Braks heeft nu toegezegd zonodig zelf contact op te
zullen nemen met Financiën. Op een vraag van het Landbouwschap wat er moet gebeuren met
melkveehouders die straks in financiële problemen komen als zij de afrekening krijgen van de
superheffing, heeft Braks meegedeeld dat hij denkt aan een betalingsregeling. Het gaat met 
name om melkveehouders die over het afgelopen jaar een zogenoemd nul-quotum hadden, die
dus niets mochten produceren, maar wel melk hebben afgeleverd. Voorwaarde voor een der-
gelijke regeling zou zijn dat zij met hun produktie moeten stoppen.
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De superheffing moet voor medio mei met Brussel worden verrekend. Aanvankelijk zou in 
het laatste kwartaal van 1984 al een eerste afrekening plaatsvinden, maar omdat toen nog veel
melkveehouders in het ongewisse waren over hun quotum besloot Braks, na overleg met een 
aantal EG-collega’s, de inning uit te stellen. De Europese Commissie is daar achteraf mee ak-
koord gegaan. Voordat de af  dracht aan Brussel plaats vindt mag er een zogeheten verevening 
plaats  vinden van melkveehouders die hun quotum niet hebben „volgemolken” tegen melkvee-
houders die over hun quotum zijn heengegaan.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-04-18

VMO: Melkprijs moet niet omhoog

Produktschap Zuivel: superheffing kost Nederland 75 miljoen

RIJSWIJK (ANP) - Voorzitter drs. H. Schelhaas van het Produktschap voor Zuivel berekent 
dat de superheffing die de Nederlandse melkveehouders aan Brussel moeten betalen voor te 
veel geproduceerde melk op 75 miljoen gulden. De Nederlandse melkproduktie die het afge-
lopen produktiejaar (dat op 6 april afliep) met 6,6 procent omlaag moest in vergelijking met 
1983, blijkt „slechts” met 5,6 procent te zijn gedaald. Schelhaas heeft dit woensdag verklaard 
tijdens de openbare vergadering van het schap.

Hij tekende daarbij aan dat de situatie oer individuele melkveehouder sterk kan verschillen.
De als gevolg van de superheffing lagere melkaanvoer heeft het afgelopen produktiejaar ge-
leid tot een belangrijk lagere produktie van boter en mager melkpoeder. De boterproduktie is 
gedaald met zestien procent, de mager poederproduktie met 39. De produktie van kaas, ge-
condenseerde melk en vol melkpoeder is met respectievelijk vijf, vier en dertien procent ge-
stegen. De stijging is volgens Schelhaas toe te schrijven aan het (lichte) herstel van de zuivel-
markt. De produktie van consumptiemelk is met één procent gedaald.

De kerstboteractie van afgelopen jaar is naar de mening van Schelhaas een doorslaand succes 
geworden. De kerstboter heeft de normale boterverkopen volgens hem niet in de weg gezeten.
Ook het aantal huishoudingen dat tenminste éénmaal boter heeft gekocht ligt hoger dan in 
kerstperiodes waarin geen kerstboter werd verkocht. Er is 9.100 ton afgezet, tegen 4.400 ton 
in dezelfde periode in het voorgaande jaar, toen er geen actie was.

De toetreding van Portugal en Spanje tot de Europese Gemeenschap per 1 januari 1986 biedt 
op de korte termijn voor de afzet van zuivelprodukten geen erg grote mogelijkheden, zo ver-
klaarde de voorzitter van het produktschap. Het enige produkt van belang is kaas. In de over-
gangsperiode tot 1989 zal de uitvoer daarvan naar Spanje kunnen groeien van 3.800 naar 
7.000 ton. Op een totale Nederlandse produktie van meer dan 500.000 ton is dat beslist geen 
imponerende hoeveelheid, aldus Schelhaas.

De voorzitter van de Nederlandse Melkhandelaren Organisatie (NMO), W.T. Herweijer, 
heeft zich woensdag tijdens de jaarvergadering van zijn organisatie in Apeldoorn uitgespro-
ken tegen een mogelijke verhoging van de melkprijs.
Hij wees er op dat de omzet van de melkman toch al onder druk staat, omdat de consument 
minder te besteden heeft.
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Het gevaar voor een hogere minimum-melkprijs bestaat volgens Herweijer als de ministers 
van landbouw van de Europese Gemeenschap akkoord gaan met het voorstel van de Europese
Commissie de richtprijs voor melk voor het reeds begonnen landbouwjaar 1985-1986 met an-
derhalf procent te verhogen.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-05-09

Superheffing niet negatief beoordeeld.

Amro: inkomensontwikkeling boeren beter dan verwacht

AMSTERDAM (ANP) - De inkomens van de melkveeboeren hebben zich in 1984 beter ont-
wikkeld dan zij zelf hadden verwacht. Weliswaar moest tussen de veertig en vijftig procent 
van de boerengezinnen het met minder geld doen dan in 1983, maar in september vorig jaar 
verwachtte nog 63 procent een inkomensachteruitgang. Dit is één van de uitkomsten van een 
woensdag gepubliceerd onderzoek naar de financiële positie van de 44.000 melkveebedrijven.
De Amro Bank en het Nederlands Instituut voor de Publieke Opinie en het Marktonderzoek 
(Nipo) hebben hiervoor 214 agrarische bedrijven, die een representatieve doorsnee van de be-
drijfstak zouden vormen, geënquêteerd.

Hoewel na de invoering van de superheffing (april 1984) slechts zeven procent van de boeren 
met melkkoeien dacht het inkomen nog te kunnen verbeteren. blijkt in werkelijkheid dertien 
tot negentien procent (afhankelijk van de omvang van het bedrijf) vorig jaar meer geld te heb-
ben verdiend. De superheffing is de boete die een boer moet betalen wanneer hij meer melk 
produceert dan is toegestaan.

De Amro Bank zegt dat de melkveeboeren de toekomst zonniger inzien nu het ‘nieuwe’ van 
de superheffing eraf is. Bijna driekwart denkt het eigen bedrijf in gunstige zin door de komen-
de jaren te kunnen loodsen. Met betrekking tot het inkomen in 1985 verwacht dertig procent 
van de melkveehouders (minder dan de helft van vorig jaar) nog lager uit te komen. Ongeveer
de helft verwacht geen verandering in het inkomen, terwijl tien procent op een stijging rekent.

Uit het onderzoek komt verder naar voren dat ruim de helft van de melkveeboeren de super-
heffing eerder positief dan negatief beoordeelt.

Een nog groter aantal zegt inmiddels bedrijfsmatig ingesteld te zijn op dit ‘geneesmiddel’ van 
de Europese Gemeenschap om de melkplas niet nog groter te laten worden.

Vorig jaar voorgenomen bezuinigingsmaatregelen blijken niet ten volle te zijn gerealiseerd. 
Bovendien hebben ze ook niet dat te hebben opgeleverd wat ervan werd verwacht. Wel gelukt
zijn de ingrepen die de koeien meer melk moesten doen geven. Door een deel van de melk-
koeien te verkopen en het overblijvende deel meer te laten produceren kon aan de ene kant de 
superheffing beperkt of geheel achterwege blijven, en kon aan de andere kant een besparing 
worden bereikt.
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Leeuwarder Courant, 1985-06-17

Zuivel ingenomen met onverwachte maatregel Brussel

Hogere restituties boter en condens

Van onze redacteur Willem Stegenga
LEEUWARDEN - Zuivelend Nederland is eind vorige week min of meer blij verrast door de
mededeling uit Brussel, dat de restituties voor bepaalde produkten nogal fors worden ver-
hoogd. Het gaat om de restitutie voor boter, die met f 124,80 per honderd kilo wordt ver-
hoogd, en die van volle melkpoeder en condens, die met f 7,80 tot f 20,80 omhoog gaan. Res-
tituties worden ontvangen voor die produkten, die worden geëxporteerd naar landen buiten de 
Europese Gemeenschap, de zogenaamde derde landen.

De verhoging kwam onverwacht, zo was in Leeuwarder zuivelkringen te horen. Zeker in het 
begin van vorige week leek een dergelijke maatregel nog in de lucht te zitten. Vermoedelijk is
de druk, die de Verenigde Staten op de afzetmarkt uitoefenen, de achtergrond.

De verhoging van de restitutie voor boter houdt in elk geval in, dat de prijs voor boter in derde
landen wordt verlaagd. Er was al een speciaal programma om de afzet van boter buiten de EG
te stimuleren, maar de restitutie daarvoor was lager (f 89,70) dan de nu aangekondigde tege-
moetkoming. De nieuwe boterrestitutie geldt voor alle boter, dat wil zeggen, zowel voor de 
verse boter als voor die van de boterberg. Sinds enige weken wordt er vanuit Nederland geen 
boter meer aan de interventievoorraad toegevoegd. Bij boterexporteur Buisman in Leeuwar-
den is men van plan dat systeem tot midden september te handhaven en men verwacht dat de 
andere boterexporteurs dat ook zullen doen.

Men is nog druk aan het rekenen, wat het precieze effect van de verhoogde restituties zal zijn 
en ook hoe exporterende landen als de Verenigde Staten en Nieuw-Zeeland zullen reageren. 
Als die landen de prijzen niet direct aanpassen, biedt deze nieuwe Brusselse maatregel inder-
daad mogelijkheden. Een prijsverlaging werkt over het algemeen atzetverhogend. Meer afzet-
mogelijkheden buiten de EG heeft de boterhandel ook dringend nodig, want de laatste tijd 
bleef het bij marginale hoeveelheden. Deze export lag praktisch op de rug, aldus zei men des-
gevraagd bij Buisman.

Men vermoedt, dat de verhoogde restituties ook invloed op de kaasmarkt zullen hebben. Vori-
ge week hebben de Ne  derlandse kaasproducenten afgesproken de produktie te beperken tot 
9200 ton per week. Dat houdt in, dat er minder melk in de kaasbak terecht komt, als men zich 
aan die afspraken houdt De melk die dan over is, zal derhalve voor de boterproduktie bestemd
kunnen worden. Hoewel de gevolgen nog niet te overzien zijn, zou de maatregel er best wel 
eens toe kunnen leiden, dat deze op den duur de prijs van de kaas gaat verhogen. In eerste in-
stantie wordt echter verwacht, dat Brussel vooral de restituties heeft verhoogd om de Ameri-
kanen rond de tafel te krijgen en om nieuwe afspraken te maken over de afzet van landbouw-
produkten.

Bij de „Coöperatieve Condensfabriek Friesland” in Leeuwarden zei men verheugd te zijn 
over de verhoogde restituties De CCF zet nogal veel condens af in landen buiten de EG. Als 
men tegen lagere prijzen kan leveren, houdt dat in, dat men de exportpositie zal kunnen verbe-
teren. Op den duur, zo zei men, kan evenwel de maatregel de prijs op de wereldmarkt druk-
ken.
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Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-07-12

Brief van Braks aan 60.000 veehouders

DEN HAAG (ANP) - De ongeveer 60.000 melkveehouders in ons land krijgen vandaag een 
persoonlijke brief in de bus van minister Braks van landbouw en visserij over de superheffing 
en de wijze van afrekening van deze boete op te veel geproduceerde melk.

De bewindsman verdedigt in de door hem zelf opgestelde brief aan de „geachte melkveehou-
der” zijn beleid ten aanzien van de superheffing. Hij schrijft dat hem nogal wat berichten heb-
ben bereikt over „onbehagen en wrevel bij een aantal van U”. Uit reacties heeft hij gemerkt 
„dat er nogal wat misverstanden zijn en dat niet altijd goed is overgekomen wat er besloten is 
over de wijze waarop de eerste afrekening zal plaatsvinden en wat ik met deze besluiten heb 
beoogd”. De minister is er van overtuigd dat dit mede komt door soms onjuiste, vaak onvolle-
dige en verbrokkelde berichtgeving. „Hierdoor is verwarring ontstaan”. Braks zet in de brief 
vervolgens het door hem gevoerde beleid uiteen.

Het is uniek, zo verklaarde een woordvoerder van het ministerie desgevraagd, dat de bewinds-
man een persoonlijke brief stuurt aan een dergelijk grote doelgroep. Voor zover bekend heb-
ben ook andere bewindslieden in het verleden nooit iets dergelijks ondernomen. Wel hebben 
verscheidene bewindslieden na de oorlog via een ingezonden brief in een krant gereageerd op 
bepaalde zaken.

Volgens de woordvoerder van het ministerie heeft Braks de afgelopen tijd honderden tele-
foontjes, brieven en telegrammen van melkveehouders gehad, waaruit de minister de indruk 
kreeg dat zijn beleid onvoldoende werd begrepen.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-07-13

Braks: opnieuw uitstel innen superheffing

DEN HAAG (ANP) - De inning van de superheffing is opnieuw uitgesteld. Minister Braks 
heeft hiertoe vrijdag besloten omdat de zuivelfabrieken die de heffing moeten innen (of liever 
gezegd moeten afhouden van het melkgeld dat aan de melkveehouder wordt uitbetaald) de 
zaak administratief nog niet rond hebben. De heffing wordt nu geïnd in de periode van 28 juli 
tot 11 augustus.

Braks heeft tevens de Europese Commissie, het dagelijks bestuur van de Europese Gemeen-
schap, verzocht om uitstel van het afdragen van de heffing, de boete op te veel geproduceerde 
melk, aan Brussel. De verwachting is dat de Commissie over twee weken akkoord zal gaan 
met uitstel van de afdracht tot september. Volgens de jongste cijfers moet er ongeveer 87 mil-
joen gulden superheffing aan Brussel worden afgedragen.
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Leeuwarder Courant 1985-08-28                                                                     eerste deel in MAP Campina

Enkele fabrieken stellen afdracht superheffing uit

LEEUWARDEN - De superheffing heeft opnieuw voor problemen gezorgd. Vandaag hadden
de zuivelfabrieken de boetes aan het Produktschap voor Zuivel moeten afdragen opdat die 
gelden morgen in Rijswijk zouden zijn. De zuidelijke coöperatie DMV/Campina heeft echter 
verklaard nooit eerder dan 4 september aan die verplichting te kunnen voldoen en het is de 
vraag of het op die dag zal gebeuren. Bij DMV/Campina gaat men ervan uit dat het geld van 
de superheffing toch niet eerder dan 15 september in Brussel hoeft te zijn.

In navolging van DMV/Campina heeft De Zuidoosthoek in Oosterwolde besloten ook de al 
op de melkgeldbetaling Ingehouden boetes nog niet af te dragen. Men vindt daar dat men niet 
eerder dan Campina het geld hoeft over te maken. Het Produktschap voor Zuivel in Rijswijk 
heeft vanmorgen gereageerd met het opnieuw versturen van een circulaire. Daarin staat dat 
morgen de uiterste datum is. Wie zich daar niet aan houdt krijgt een aanmaning. Vanmorgen 
bleek dat de andere Friese fabrieken - en ook de oostelijke cooperatie Coberco - zich aan de 
circulaire van het zuivelschap zal houden.

Een kleine groep boeren heeft de fabriek, waar zij bij aangesloten zijn, opdracht gegeven de 
superheffing niet van het melkgeld af te houden. Zij weigeren vooralsnog de superheffing te 
betalen. Bij Frico/Domo wilden aanvankelijk 150 tot 200 boeren de boete niet te betalen.
Na overleg is alsnog besloten de boete in te houden.

Bij de Zuidoosthoek in Oosterwolde hebben vijftig van de 950 boeren, die superheffing moe-
ten betalen, de fabriek opdracht gegeven geen geld in te houden. De directie is van mening dat
men  dan ook niet aan dat geld mag komen, „maar Landbouwschap en Produktschap voor 
Zuivel doen wel moeilijk”. De boete zal nu op een andere manier worden geïnd. De laagste 
boete bij ZOH bedraagt f 1,12.

Bij De Goede Verwachting uit Workum waren „enkele” boeren die aanvankelijk weigerden 
de superheffing te laten innen. Na overleg is besloten alsnog de boete van het melkgeld in te 
houden. Bij De Twee Provinciën in Gerkesklooster kent men dezelfde situatie. Huisternoord 
in Oudwoude heeft twee weigeraars, waar nog geen overeenstemming mee is beruikt.

Limburgsch dagblad 1985-09-10                                                                            ook MAP Coberco

Verschillende in hoogte superheffing

ZUTPHEN, - De afrekeningen, die melkveehouders die tussen april 1984 en april van dit jaar
meer melk hebben geproduceerd dan zij mochten (de superheffing) dezer dagen hebben ge-
kregen, vertonen zeer grote verschillen.

Zo blijkt één van de 11.767 melkveehouders die hun melk leveren aan het oostelijke zuivel-
concern Coberco in Zutphen in totaal 105.000 gulden heffing te moeten betalen.
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Daarentegen zijn er ook enkele boeren die minder dan een rijksdaalder moeten betalen. Er is 
zelfs één melkveehouder die 1,12 gulden superheffing moet betalen, omdat hij twee kilogram 
meer melk had geleverd dan zijn toegestane quotum. In het gebied van Coberco zijn in totaal
6000 melkveehouders die samen 18,8 miljoen gulden heffing moeten betalen, dat is gemid-
deld 3.000 gulden per bedrijf.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-09-19

MELKPRODUKTIE RUIM 5 PROCENT LAGER

Productschap voorziet minder gunstige zuivelexport

RIJSWIJK (ANP) - De internationale handel in melk en zuivelprodukten heeft zich in 1984 
voorspoedig ontwikkeld, waarbij Nederland zijn eerste positie in de wereldzuivelhandel ruim-
schoots heeft kunnen handhaven. Voor 1985 zijn de vooruitzichten echter minder gunstig en 
gevreesd moet worden dat de totale opbrengst van onze zuivelexport beneden het niveau van 
vorig jaar (7,6 miljard gulden) komt te liggen.
Voorzitter drs. H. Schelhaas heeft dit woensdag verklaard tijdens de bestuursvergadering van 
het Produktschap voor Zuivel.
De internationale handel in melk en zuivelprodukten steeg vorig jaar met dertien procent tot 
24,1 miljoen ton melkequivalent. Het Nederlandse aandeel daarin bedroeg voor kaas, gecon-
denseerde melk, vol melkpoeder en boter respectievelijk 20, 46, 24 en 21 procent. Schelhaas 
ziet als verklaring voor de goede gang van zaken de ontwikkeling van de wereldhandel in het 
algemeen.

In 1985 heeft de groei zich niet doorgezet en loopt de export stroef. Over de eerste zeven 
maanden van dit jaar is er nog twee procent groei, maar voor de resterende maanden zijn de 
vooruitzichten niet gunstig. Volgens Schelhaas komt dat door de stagnerende wereldhandel in 
het algemeen. De export van de ontwikkelingslanden ligt lager in vergelijking met vorig jaar, 
waardoor deze landen minder deviezen beschikbaar hebben voor import. Bovendien is de in-
ternationale schuldencrisis nog niet opgelost, wat de komende jaren naar het oordeel van 
Schelhaas een remmende invloed zal blijven houden op de verdere ontwikkeling van de zui-
velimport van de derde wereld. Daarnaast is de hoop dat de Sowjet-Unie aanzienlijke hoe-
veelheden boter zou aankopen en dat veel botervet als „kookolie” zou kunnen worden afgezet 
nog steeds niet in vervulling gegaan. Daardoor is de boterberg in de Euro  pese Gemeenschap 
nog steeds onge  veer één miljoen ton, waar bovenop nog eens bijna 200.000 ton komt in parti-
culiere opslag.

Melk
De totale Nederlandse melkproduktie is in de periode van 7 april tot en met 31 augustus 1985 
5,2 procent lager in vergelijking met dezelfde periode van 1983. Dat is minder dan de afspra-
ken die de ministers van landbouw van de Europese Gemeenschap daarover vorig jaar ge-
maakt hebben.

Schelhaas acht het niet onwaarschijnlijk dat ons land aan het eind van het produktiejaar in 
april 1986 ongeveer op de afgesproken lijn zit.

▲ Heruitgave www.Zuivelhistorienederland.nl                                                                                                 versie 2014-05-2916

http://www.Zuivelhistorienederland.nl/


Over het lopende zuiveljaar moet de totale Nederlandse produktie met 7,6 terug in vergelij-
king met 1983. Over datgene wat er meer wordt geproduceerd moet een boete worden betaald
aan Brussel, de superheffing.

Over het afgelopen melkjaar (april 1983 - april 1084) moeten ongeveer 29.000 melkveehou-
ders (dat is bijna de helft van alle melkveehouders) superheffing betalen omdat zij hun per-
soonlijke produktiehoeveelheid hebben overschreden. In totaal moet 121 miljoen gulden wor-
den betaald; 87 miljoen voor Brussel en 34 miljoen die beschikbaar komt voor de derde op-
koopregeling. 

Op 17 september was volgens Schelhaas al 90 miljoen gulden geïncasseerd.
De Algemene Inspectiedienst van het ministerie heeft de afgelopen maanden tegen 282 melk-
veehouders proces-verbaal opgemaakt wegens valsheid in geschrifte. De melkveehouders 
zouden door het opzettelijk geven van onjuiste informatie hebben geprobeerd een hogere hoe-
veelheid heffingvrije melk te krijgen, zo heeft een woordvoerder desgevraagd verklaard. Het 
Openbaar Ministerie beraadt zich nog op de vraag of de melkveehouders strafrechtelijk wor-
den vervolgd of dat een schikking zal worden gesloten.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1985-09-26

FNV-BOND: ONTSLAGEN TE GEMAKKELIJK

Boeren vluchten land uit om superheffing te ontlopen

GRONINGEN (GPD) - De superheffing op melkproduktie heeft vele noordelijke boeren op 
de ‘vlucht’ gejaagd. Bij de emigratiedienst komen de laatste maanden steeds meer aanvragen 
binnen van veehouders die de EG-maatregel beu zijn en een bedrijf willen beginnen in Frank-
rijk of Canada. Het zijn landen waar de melkproduktie niet aan zulke strenge regels is gebon-
den als in Nederland.

De noordelijke emigratieconsulent F. Falkena uit Eelde verwacht dit jaar zo’n honderd aan-
vragen van boeren uit Groningen, Friesland en Drenthe voor vertrek naar Canada. De belang-
stelling voor Frankrijk ligt daar met (ruim 80) iets onder.
De noordelijke emigratieconsulent zegt de ervaring te hebben dat de verkoop van de bestaan-
de boerenbedrijven door de superheffing aantrekkelijker is geworden. Andere veehouders 
trachten de melkquotum op te rekken en hun omzet te redden door hun bedrijven met nieuwe 
aankopen uit te breiden.

Volgens de Voedingsbond FNV geeft een aantal arbeidsbureaus in ons land klakkeloos ont-
slagvergunningen af aan agrarische bedrijven die zeggen dat ze vanwege de invoering van de 
superheffing, in de financiële problemen zijn gekomen en werknemers moesten ontslaan. De 
superheffing is een boete op het produceren van te veel melk. Volgens de voedingsbond blijkt
achteraf dat bij bijna de helft van de ontslagen helemaal geen sprake was van financiële peri-
kelen.

Dit zei voorzitter Greetje Lubbi van de Voedingsbond FNV woensdag in Leeuwarden op een 
congres over de werkgelegenheid in de agrarische sector. Lubbi signaleerde dat in de agra-
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rische sector (45.000 werknemers) de rechtspositie van vaste werknemers wordt uitgehold 
doordat er steeds meer losse afroepkrachten worden gebruikt.
Ook worden volgens Lubbi met name oudere duurdere werknemers steeds meer van hun ar-
beidsplaats verdrongen door goedkope jongeren.

Leeuwarder Courant 1985-11-20

CBTB: einde aan verkoop 5,5 ha zonder quotum

LEEUWARDEN - De secretaris van de Friese CBTB, Sjoerd Hoekstra, is er vrijwel zeker 
van dat er binnenkort een ingrijpende wijziging zal komen in de voorwaarden om land met 
quotum te verkopen. De huidige regeling komt er op neer, dat een boer 5,5 hectare land met 
melkqoutum mag verkopen. Dat heeft tot gevolg gehad, dat onder anderen Brabantse boeren 
in Friesland 5,5 hectare gingen kopen. Ze haalden het melkquotum er af en voegden dat bij 
hun bestaande contingent. Vervolgens werd de 5,5 hectare zonder quotum doorverkocht. Vol-
gens Hoekstra gaan er sterke geruchten in Den Haag dat men voor dat laatste een stokje wil 
steken. Grond die na 1 april van dit jaar met quotum is gekocht zou niet meer zonder quotum 
doorverkocht mogen worden.
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